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Készült: Szuhakálló Községi Önkormányzat Képviselõ-testületének 2009. november 30-

án, 17 órától tartott közmeghallgatása alkalmával, a Gárdonyi Géza Tagiskola 

tornatermében. 

 

Jelen vannak:          

Tinyó   Ottó   polgármester 

Suga    László   alpolgármester 

    Dr. Proczner  Vilmos   képviselõ 

Bukovenszki   Józsefné  képviselõ 

Váncza   Györgyné   képviselõ 

Dudás   Józsefné  képviselõ 

 

Távol maradt: 

 

Csorba   Tibor    képviselõ 

Mertusné Varga  Katalin  képviselõ 

 

Tanácskozási joggal jelenlévõ meghívottak: 

  

  

     Dr. Herczeg    Tibor   jegyzõ 

 

  

-  jegyzõkönyvvezetõ: 

  

 Pollákné Nagy Beáta ügykezelõ 

 

 

Lakosság részérõl megjelent: 17 fõ. 

 

 

Tinyó Ottó polgármester   megállapítja, hogy a közmeghallgatáson a 

képviselõ-testület tagjai közül 6 fõ megjelent, így a közmeghallgatás határozatképes. 

Javaslatot tett a közmeghallgatás napirendjére, melyet a képviselõ-testület 

egyhangú (6 igen) szavazattal az alábbiak szerint fogadott el: 

 

NAPIREND:  

 

1. 
Beszámoló az önkormányzat 2009. évi tevékenységérõl, 

mûködésérõl. 

Tinyó Ottó 

polgármester 

2. 

Tájékoztatás az 

önkormányzat terveirõl, elképzeléseirõl 2010. év 

vonatkozásában. 

Tinyó Ottó 

polgármester 
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3. Lakossági indítványok, javaslatok, kérdések, észrevételek  

 

 

1. NAPIRENDI  PONT  TÁRGYALÁSA 

 

 

Tinyó Ottó polgármester  a 2009. év önkormányzati munkáját értékelte. 

Tájékoztatta a megjelenteket a képviselõ-testületben bekövetkezett személyi 

változásról. Elmondta, hogy Csiszárik Jánosné képviselõ 2009. január 31-ével 

bekövetkezett lemondása után, Dr. Porczner Vilmos jutott képviselõi mandátumhoz. 

Ismertette a jelenlévõkkel a képviselõ-testület tárgyévi mûködésének fõbb jellemzõit.. 

Ismertette az önkormányzat 2009. évi költségvetését, a költségvetés év közbeni 

teljesülését, külön kiemelve az önkormányzat által megvalósított felhalmozási célú 

kiadásokat, fejlesztéseket, beruházásokat, azok forrás oldali megnevezésével. 

Ismertette az önkormányzati intézmények, illetve az intézmény nélküli szakfeladatok 

mûködési kereteit. Kiemelte az oktatási intézmények átszervezését, tagintézménnyé 

válását, a közös intézményfenntartást és annak pénzügyi hátterét.  

Tájékoztatta a közmeghallgatáson résztvevõket az önkormányzat gazdálkodásának 

nehézségeirõl, lehetõségeirõl, külön kiemelve a helyi adó bevételeket. Hangsúlyozta, 

hogy a foglalkoztatásokhoz, a szociális ellátásokhoz kapcsolódó valamennyi fizetési 

kötelezettségének az önkormányzat mindig határidõben eleget tett. 

Ismertette a jelenlévõkkel a szociális ellátások során követett gyakorlatot, szólt a helyi 

foglalkoztatás (közhasznú, közcélú) lehetõségeirõl és ezen lehetõségek kihasználását.  

Kiemelte, az Út a munkához program keretein belül végzett foglalkoztatást, a 

foglalkoztatottak számát, a megvalósult munkákat. Ismertette az önkormányzat és 

intézményei által szervezett fontosabb kulturális rendezvényeket, programokat. 

Elmondta továbbá, hogy az önkormányzat a szükséges fejlesztéseket csak ésszerû, 

takarékos gazdálkodás mellett tudja megvalósítani, hiszen a település számottevõ 

saját bevétellel nem rendelkezik. Így is sajnos az önkormányzat jelentõs fejlesztésekre 

nem képes, maga a mûködés is folyamatos likviditási nehézségek árán biztosítható. 

Felsorolta, az önkormányzat által, az évben benyújtott fejlesztési célú pályázatokat 

(Állomás út felújítása, Iskola kerítés létesítése udvar burkolása, játszótér létesítése) 

melyek közül csak a játszótér létesítésére irányuló igényt kapott támogatást. 

 

 

2. NAPIRENDI  PONT  TÁRGYALÁSA 

 

Tinyó Ottó polgármester tájékoztatta a megjelenteket a 2010. évi várható 

költségvetési folyamatokról, az önkormányzatokat érintõ elvonásokról, szigorításokról. 

Kiemelte, hogy ehhez társul, az oktatási intézmények finanszírozásának a csökkenése 

is. A finanszírozás átalakulása egyrészt támogatási összegek csökkenését, másrészt 

támogatási jogcímek megszûnését jelenti. Mindez komoly gazdálkodási 

nehézségeket okozhat 2010. év folyamán. 

Elmondta, hogy a mûködõképesség megõrzése érdekében szükséges a kiadások 

felülvizsgálata, lehetõség szerinti csökkentése. Ugyanakkor a különbözõ 

társulásokban való résztvétel, nagyban hozzájárul a költséghatékony 

feladatellátáshoz. Ismertette, hogy az önkormányzat mely típusú kötelezõ feladatait, 

milyen társulási formákban látja el. 
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Kiemelte, hogy 2010. év során az önkormányzat elsõdleges feladata a 

mûködõképesség biztosítása, az önállóság megõrzésével. 

 

3. NAPIRENDI  PONT  TÁRGYALÁSA 

 

A közmeghallgatáson megjelent lakosok részérõl az alábbi kérdések, vélemények, 

hozzászólások hangzottak el: 

Veres Józsefné Szuhakálló Nyárfa u.3. sz. alatti lakos kérdezte, hogy az 

önkormányzat mikor tesz már valamit annak érdekében, hogy a rendkívül nagy 

forgalmú Bajcsy-Zsilinszky úton járda létesüljön, legalább az óvoda-iskola közötti 

szakaszon, hiszen az a gyermekekre nagyon veszélyes. Elmondta, hogy a 

polgármester már elég régóta betölti a tisztségét, ennyi idõ alatt, már igazán 

tehetett volna valamit. 

Tinyó Ottó polgármester az elhangzott kérdésre válaszolva elmondta, hogy az 

önkormányzat fennállása óta, soha nem rendelkezett megtakarítással, mûködése 

mindig forráshiányos volt. Így az önkormányzat bármilyen fejlesztést valósított meg, 

ahhoz vagy pályázati forrás, vagy hitelfelvételt társult. Az önkormányzat az elmúlt 

évek alatt foglalkozott a probléma megoldásával, megterveztette és 

leengedélyeztette a járda létesítését. Ennek 2 évvel ezelõtti becsült kiviteli összege 28 

M Ft volt. Ekkora beruházást pályázati támogatás nélkül megvalósítani nem lehet. Az 

út ráadásul országos közút, nem az önkormányzat tulajdona, így a járda létesítése 

sem elsõsorban önkormányzat feladat lenne. Az útszakaszra vonatkozóan hatályos 

közlekedési szabályok, sebességkorlátozás van érvényben, azt valamennyi 

közlekedõnek be kellene tartania. Ennek fokozott ellenõrzésére többször felhívta az 

illetékes rendõrhatóság figyelmét, illetve kérte azt. Szerencsére az elmúlt 20 éve alatt, 

az egyébként valóban veszélyes útszakaszon egyetlen baleset sem történt. 

Elmondta, hogy az elkerülõ út megépülésével a teherforgalom jelentõs része kikerült 

a község belterületérõl, épp a Bajcsy-Zsilinszky útról. 

Váncza Györgyné képviselõ a kérdéssel kapcsolatban elmondta, hogy az 

önkormányzat, a képviselõ-testület elõtt ismert a probléma, számtalanszor 

foglalkozott annak a megoldási lehetõségével. Az útra vonatkozó 

sebességkorlátozást mindenkinek be kellene tartani, ezért kérték a rendõrség 

fokozott ellenõrzését. Próbálkoztak az ún. fekvõrendõr létesítésének lehetõségével. 

De arra épp az út országos közút jellege miatt, az autóbusz közlekedés miatt nincs 

lehetõség. Egyértelmû, hogy rendelkezésre álló anyagi források hiányában a kérdést 

nem sikerült megnyugtatóan megoldani. Ugyanakkor az iskolások kísérése, 

felügyelete az ebédeltetés során megoldott, azt a pedagógusok, az iskola biztosítja. 

Ennek ellenére a gyermekek veszélynek vannak kitéve, bár ez az ország valamennyi 

útjára igaz. Elmondta, hogy az elkerülõ út valóban csökkenti az átmenõ forgalom 

nagyságát. Hangsúlyozta, hogy az önkormányzat a jövõben is, lehetõségeihez 

képest törekedni fog a probléma megoldására. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ  az elhangzottakhoz csatlakozva elmondta, hogy az 

étintett út, nem önkormányzati tulajdon, hanem az országos közúthálózat része. 

Fejlesztési célú pályázatoknál az önkormányzat csak saját tulajdonban lévõ 

ingatlanjai vonatkozásában kérhet támogatást, vagy elõzetes tulajdonosi 

hozzájárulás alapján, bár az utóbbi években már ez sem elégséges. A Közút Kezelõ 

Kht. ráadásul ilyen hozzájáruló nyilatkozatot nem, vagy csak nagyon körülményes 

eljárás után ad. 
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Dr. Proczner Vilmos Szuhakálló, Nyárfa u.4. sz. alatti lakos az elhangzottakra 

reagálva elmondta, hogy a problémát már több, mint 3 éve mondják, még sincs rá 

megoldás. Akkor keresni kell rá más lehetõséget. Elmondta, hogy a tagiskola 

vezetõjével képviselõ-testületi üléseken még nem volt módja találkozni, nem tudta 

tõle megkérdezni - hogy miért nem az más kérdés � ezért most kérdezi meg tõle, 

hogy mi a lehetõség arra, hogy itt az iskolában alakítsanak ki melegítõkonyhát és ne 

a gyerekek menjenek le az óvodai konyhába étkezni. 

A lakosság körében megjelent Csiszárik Jánosné igazgatóhelyettes elmondta, 

hogy a kérdésre nem tud válaszolni, mert az meghaladja az õ kompetenciáját. 

Természetesen az intézmény szeretne egy melegítõkonyhát, annak a lehetõsége az 

intézmény bõvítései, felújításai során többször felmerült, de a beruházás nagysága 

mindig többszöröse volt a jelenlegi megoldásnak, s úgy véli ez a helyzet most sem 

változott. A beruházás megvalósításáról egyébként a fenntartónak kell döntenie, de 

hallva a polgármester úr tájékoztatását, úgy véli, erre a jelenlegi gazdasági 

környezetben nem sok esély van. Az iskola épülete egyébként annyira kihasznált, 

hogy nem tudja, lenne-e olyan helyiség, melyet erre a célra használhatnának. 

Buzsik László Szuhakálló Bajcsy-Zsilinszky u.39. sz. alatti lakos  kérdezte, hogy nem 

lehetne-e megoldani, hogy az iskolabusz az óvoda elõtti parkolóban parkoljon, az 

egyébként is szûk Iskola út helyett. Ez egyrészt balesetveszélyes, másrészt tönkreteszi 

az utat. 

Tinyó Ottó polgármester a kérdésre válaszolva elmondta, hogy ez a probléma az 

idei tanévben jelentkezett elõször, mert új vállalkozó nyújtja a szolgáltatást. Most már 

azonban nem valós a felvetés, mert a busz más területen, elsõsorban Alberttelepen 

parkol. A templom alatti parkoló személyautóknak került kialakításra, ezt a jellegét 

meg kell tartani. 

Üveges Gergely Szuhakálló Bajcsy-Zsilinszky u.31. sz. alatti lakos a település 

szennyvízcsatorna hálózatának kiépülésérõl, a megvalósítás stádiumáról kérdezett. 

Tinyó Ottó polgármester a kérdésre válaszolva elmondta, hogy a 

szennyvízberuházások támogatása, mint kiemelten megvalósítandó feladat, kikerült 

a pályázatok körébõl, erre nincs pályázati kiírás. Egy-két nagyobb település, város 

kap többmilliárdos támogatást, de olyan nagyságú községeknek, mint Szuhakállónak 

nincs pályázati lehetõsége, esélye. Ennek ellenére, a múlt évben a képviselõ-testület 

megbízást adott a 2000 fõ egyenérték alatti települések támogatásához igazodó 

beruházás elõkészítésére. A munkálatok elkezdõdtek, s az évben vált nyilvánvalóvá, 

hogy nincs ilyen pályázati kiírás. Mindezek ismeretében, a képviselõ-testületnek kell 

majd meghatároznia a továbblépés útját. Egyértelmû, hogy egy 350 M Ft-os 

beruházást Szuhakálló pályázati támogatás nélkül nem tud megvalósítani. Ha kapna 

is támogatást, akkor sem tisztázott az ÁFA visszaigényelhetõségének kérdése, mely 

több mint 60 M ft, illetve az EU-s pályázatokhoz kapcsolódó elõfinanszírozási 

kötelezettség kivitelezhetõsége. Ugyanakkor ha megépül a rendszer a lakosnak 600-

700 Ft/m3 mértékû csatorna díjat kellene fizetnie, melyre a helyi háztartások 

többsége nem képes. 

Üveges Gergely Szuhakálló Bajcsy-Zsilinszky u.31. sz. alatti lakos  felvetette, 

hogy magyar állampolgárként alkotmányos joga, az egészségügyi ellátáshoz való 

hozzáférés. Ugyanakkor � dolgozóként - délután 3 óra után, már nem tud orvosi 

rendelésekre elmenni, mert a háziorvos egyetlen nap sem rendel délután, nem 

elérhetõ. Ennek a problémának a megoldását kérte az önkormányzattól. 

Tinyó Ottó polgármester a felvetésre válaszolva elmondta, hogy ismerik a 

problémát. A vállalkozó háziorvossal szemben azonban, közvetlenül semmilyen 
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igényérvényesítési lehetõsége nincs az önkormányzatnak. Az ÁNTSZ-en keresztül 

lehetne ezt a problémát kezelni, melyet az önkormányzat már meg is tett, ennek 

ellenére nem történt változás. Célszerû lenne a lakosságnak is határozottabban 

kifejtenie a délutáni rendelésekre vonatkozó igényét. 

Üveges Gergely Szuhakálló Bajcsy-Zsilinszky u.31. sz. alatti lakos kérdezte, hogy a 

polgármester által említett adóbevételek tényleges bevételek-e , vagy csak tervek. 

Kérdezte, milyen a helyi lakosok adófizetési morálja. Elmondta, hogy a községi 

rendezvényekrõl és azok költségvonzatáról is szeretne hallani. 

Tinyó Ottó polgármester a kérdésre válaszolva ismertette a helyi adómértékeket. 

Kiemelte, hogy a magánszemélyek kommunális adója 14.000 Ft/év. A lakosságnak 

szemétszállítási díjat nem kell fizetnie, melynek összege jövõre már 22.500 Ft/év lesz. 

Az önkormányzat így jelentõs anyagi terhet átvállal a lakosságtól.  

A helyi adók befizetési morálja jó. Az általa ismertetett számok ténybevételek. Persze 

vannak nem fizetõk, késedelembe esõk, de a felszólításra sem teljesítõkkel szemben 

a végrehajtási eljárás minden esetben lefolytatásra kerül. Sajnos vannak olyan 

személyek, akiknél ez sem vezet eredményre. 

Elmondta, hogy a kulturális rendezvények közül a legjelentõsebb kiadást � jellegénél 

fogva � a falunap jelenti. 2010-ben 430 E Ft-os költség terhelte az önkormányzatot, a 

többi kiadást támogatók, szponzorok fedezték. Az idõsek estje, melyen mintegy 100 

fõ vett részt 270 E Ft-ba került, a Községi Karácsony várható költsége � a gyerekek 

ajándékaival együtt- mintegy 150 E Ft lesz. Az önkormányzati rendezvények 

lebonyolításához külsõ szervezetek sokszor nyújtanak támogatást. A Szuhakálló 

Községért Közalapítvány kuratóriuma, az Alapítványra befolyt támogatásokból 

egyrészt kulturális rendezvényekhez, másrészt fejlesztésekhez biztosít keretet, az erre 

irányuló megkeresése alapján. A Közalapítványt erre a célra hozta létre az 

önkormányzat, az évben már több, mint 1 M Ft támogatás folyt be az Közalapítvány 

számlájára. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ ismertette a helyi adók beszedésének, befizetésének, 

végrehajtásának folyamatát, a helyi sajátosságokat. 

Veres Józsefné Szuhakálló Nyárfa u.3. sz. alatti lakos kérte a képviselõ-testületet, 

hogy próbálják megoldani, ígéretet tenni arra, hogy valamilyen helyiséget, a 

szabadidõ szervezett formájú eltöltését biztosítják a helyi fiatalok számára, azért hogy 

ne a buszmegállókban lõdörögjenek. A kérdésre nem lehet az a válasz, hogy 

menjenek Múcsonyba. Õk is helyi lakosok, nekik is biztosítani kell lehetõségeket, 

hiszen ennek híján nem fognak részt venni a közéletben, nem mennek el szavazni. 

Tinyó Ottó polgármester a felvetésre válaszolva elmondta, hogy az önkormányzat 

1990-tõl törekedett a probléma megoldására. Elmondta, hogy az itt lévõk 

emlékezhetnek az óvoda-alagsori diszkókra, a volt orvosi szolgálati lakás helyén 

biztosított klubhelyiségre. Ott, egy idõ elteltével minden történt, csak kultúrált 

kikapcsolódás, szórakozás nem. Amikor üresen állt a Bajcsy-Zsilinszky úton a faház, 

kereste a fiatalokat. Kérte, hogy egyetlen személy vállaljon felelõsséget a helyiség 

használatáért, a szervezett tevékenységek lebonyolításáért. Ezt senki nem tette meg. 

A településen nincs mûvelõdési ház, jelenleg nincs olyan helyiség, épület amely erre 

alkalmas lenne. Az iskola helyiségei is kihasználtak. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ a kérdéshez kapcsolódva elmondta, hogy az iskola 

épületében található könyvtár nyilvános könyvtár is, délutáni nyitvatartási renddel. Itt 

nyugodtan találkozhatnak, gyülekezhetnek, szórakozhatnak, kultúrált körülmények 

között kikapcsolódhatnak az erre vágyó fiatalok. 
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Kovács Csaba Szuhakálló Dózsa Gy.u. 55.sz. alatti lakos  hozzászólásában 

elmondta, hogy a településrészen megvalósult csapadékvíz-elvezetõ árok, jó 

példája annak, hogy hogyan lehet képzetlen munkaerõvel, a közfoglalkoztatás 

keretei között jó minõségû munkát végezni, Gond azonban, hogy az érintett 

szakaszról a csapadékvíz nem folyik le, mert a közút alatti áteresz eltömõdött. 

Kitisztítását kérni kell a közút kezelõjétõl. 

Felhívta a figyelmet a Múcsony-Kazincbarcika közötti közút minõsíthetetlenül rossz 

állapotára, az élet- és balesetveszélyes. Ennek a felújítását, akár térségi összefogással 

meg kellene valósítani. 

Elmondta, hogy épp a jelzett szakaszon és általában is nagy szükség lenne 

kerékpárútra. Kérdezte, hogy térségi kezdeményezés, összefogás van-e ebben az 

irányban. 

Tinyó Ottó polgármester a kérdésre válaszolva elmondta, hogy a kerékpárutak 

létesítésének kérdése napirenden van a Kistérségi Társulásban, ehhez pályázati 

támogatást keresnek, Elmondta, hogy véleménye szerint kerékpárút létesítésére 

alkalmasak lennének az elhagyott vasúti töltések, de az árvíz- belvízvédelmi töltések 

is. 

A Múcsony-Kazincbarcika közötti közút rossz állapota mindenki elõtt ismert. Felújítása 

olyan mérvû munkát igényelne, melyhez nincs elegendõ pénz. Talán megoldást 

jelenthet a Sajószentpétert elkerülõ út megépítése, bár nem tudni, hogy erre mikor 

kerül sor. 

Elmondta, hogy 2010-ben megkezdõdik a Múcsony-Zádorfalva közötti útszakasz 

felújítása, illetve a Szuha-patak tisztítása. Ez az itt lakók életminõségének javulásához 

és esetlegesen a foglalkoztatás bõvüléséhez vezethet. 

 

Mivel más kérdés, hozzászólás nem volt, polgármester a közmeghallgatást bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

Tinyó Ottó           Dr. Herczeg Tibor 

polgármester          jegyzõ 

 


